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Protokół nr XXXIX/2022 z sesji Rady Gminy Warlubie odbytej w dniu 

26 maja 2022 r. 

XXXIX Sesja Rady Gminy Warlubie rozpoczęła się dnia 26 maja 2022 r. w obecności 

13  radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 radnych, zgodnie 

z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2022 r. poz. 559 i 583), stanowi 

quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Sesja rozpoczęła się o godz.1200 w Sali OSP w Warlubiu, ul. Bąkowska 12.  

Lista obecności radnych i zaproszonych gości stanowi załącznik  nr 1 do protokołu.  

Sesję otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Maria Jankowska. 

Protokolantem obrad był inspektor ds. obsługi Rady Gminy Sławomir Kania. 

Pani Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz radnych. Następnie 

poinformowała, że obrady Rady Gminy są rejestrowane za pomocą urządzeń 

nagrywających dźwięk i obraz. Klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania 

danych osobowych osób uczestniczących w obradach Rady Gminy Warlubie została 

umieszczona do zapoznania się z jej treścią na drzwiach Sali OSP w Warlubiu, na 

tablicy informacyjnej obok stanowiska ds. obsługi Rady Gminy w Urzędzie Gminy, na 

stronie internetowej BIP oraz na stronie internetowej Gminy. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad i poddała go pod 

głosowanie. W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty. Raport z głosowań 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu.   

Porządek obrad  przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacja o działalności międzysesyjnej.  

5. Rozpatrzenie i głosowanie nad projektami uchwał w sprawie: 

1) wprowadzenia zmian w budżecie gminy Warlubie na 2022 rok, 

2) wprowadzenia zmian w uchwale w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Warlubie na lata 2022-2033, 

3) zniesienia formy ochrony przyrody z jednego drzewa pomnikowego gatunku 

lipa drobnolistna. 

6. Informacja na temat kosztów funkcjonowania placówek oświatowych w Gminie 

Warlubie oraz stanu zatrudnienia. 

7. Informacja na temat stanu bezpieczeństwa na terenie Gminy Warlubie. 

8. Informacja na temat bezpieczeństwa przeciwpożarowego i zagrożeń pożarowych 

na terenie gminy Warlubie za 2021 r. 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

10. Wolne wnioski i informacje. 
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11. Zamknięcie obrad. 

Ad.1 i Ad.2 

Jak wyżej. 

Ad.3 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że z treścią protokołu z poprzedniej sesji 

Rady Gminy nr XXXVIII/2022 z dnia 27 kwietnia 2022 r. można było zapoznać się na 

stanowisku ds. obsługi Rady Gminy, a także w dniu obrad. Radni nie wnieśli żadnych 

uwag i zmian do protokołu j/w, wobec czego uważa się, że został przyjęty. 

Ad.4 

Pan Wójt Gminy przedstawił informację o działalności międzysesyjnej. 

Informacja j/w stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Radna Pani Mirosława Danielewicz podziękowała Panu Wójtowi Gminy za pomoc 

w wydaniu drugiego nakładu książki swojego autorstwa pt. „Ocalić od zapomnienia 

Historia Komorskiej Gromady”  

Ad.5 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła kolejno według porządku obrad treść 

poszczególnych uchwał. 

1) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

gminy Warlubie na 2022 rok. 

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt procedowanej uchwały. 

Pani Skarbnik Gminy – w pierwszej kolejności muszę powiedzieć o jednej 

autopoprawce, którą wprowadzono po Komisjach. Mianowicie wprowadzono ją po 

konsultacjach z Regionalną Izbą Obrachunkową i ich negatywną opinią w zakresie 

finansowania przez Gminę inwestycji dotyczącej figury Matki Boskiej w miejscowości 

Bąkowski Młyn. Chodzi o to, że przepisy umożliwiają jedynie finansowanie obiektów, 

które są wpisane do rejestru zabytków, musimy wykreślić to zadanie z planu 

majątkowego, ale oczywiście będziemy szukać innego rozwiązania tego problemu. 

Kwotę, którą przeznaczyliśmy na tę inwestycję postanowiliśmy przenieść do budowy 

chodnika przy Biedronce w miejscowości Warlubie. Poza tym nie wprowadzono 

żadnych innych zmian, jeżeli chodzi o zmiany do budżetu, poza tymi które były 

omawiane na Komisjach. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję w tym temacie. Dyskusji nie podjęto. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczy Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie.  

Po czym Pani Przewodnicząca Rady omówiła szczegółowo zmiany w Załączniku nr 3 

do procedowanej uchwały, o których wcześniej mówiła Pani Skarbnik Gminy 
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i w takiej formie poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania 

uchwała Nr XXXIX/309/2022 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy 

Warlubie na 2022 rok została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 4 do protokołu. 

Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

2) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Warlubie na lata 2022-2033. 

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt procedowanej uchwały. Wyjaśniła, że 

jeżeli wprowadzane są zmiany w budżecie Gminy, to należy je również uwzględnić 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczy Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr XXXIX/310/2022 zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Warlubie na lata 2022-2033 została przyjęta. Stanowi 

ona załącznik nr 5 do protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. 

3) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody 

z jednego drzewa pomnikowego gatunku lipa drobnolistna. 

Zastępca Wójta Pan Jerzy Lemańczyk przedstawił projekt procedowanej uchwały. 

Zastępca Wójta Pan Jerzy Lemańczyk – zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym 

do wyłącznej kompetencji Rady Gminy należy zdejmowanie form ochrony przyrody  

z drzew pomnikowych i tutaj jest tego typu sytuacja, związana z realizacją projektu 

przebudowy linii kolejowej PKP do dużych prędkości. W związku z powyższym lipa 

pomnikowa, która stoi tutaj na przeciwko naszej stacji PKP w Warlubiu, po drugiej 

stronie torowiska, no niestety musi być w związku z realizacją planu tejże inwestycji, 

wycięta. Stąd konieczność zniesienia formy ochrony przyrody z tego pomnika. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję w tym temacie. Dyskusji nie podjęto. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczy Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr XXXIX/311/2022 w sprawie zniesienia formy ochrony 

przyrody z jednego drzewa pomnikowego gatunku lipa drobnolistna została przyjęta. 
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Stanowi ona załącznik 6 do protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. 

Opinie Komisji stanowią załącznik nr 7 do protokołu. 

Ad.6 

Kierownik SAPO Pan Tomasz Wiśniewski przedstawił informację na temat kosztów 

funkcjonowania placówek oświatowych w Gminie Warlubie oraz stanu zatrudnienia. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji.  

Dokument j/w stanowi załącznik nr 8 do protokołu.   

Ad.7 

Komendant Komisariatu Policji w Nowem Pan Paweł Nowicki przedstawił informację 

na temat stanu bezpieczeństwa na terenie Gminy Warlubie. 

Pan Wójt Gminy – Panie Komendancie, korzystając z okazji chciałbym bardzo 

serdecznie podziękować za udział naszych dzielnicowych we wszystkich Zebraniach 

Wiejskich. Niektóry żartowali, że przyjechali chronić Wójta, a okazało się, że nie 

chronić Wójta, tylko chcieli wysłuchać mieszkańców. Najczęściej powtarzane 

postulaty, to ograniczanie szybkości. Mamy sporo szaleńców na drogach. Jeszcze 

raz serdecznie dziękuję za udział naszych dzielnicowych w Zebraniach Wiejskich. 

Komendant Komisariatu Policji w Nowem Pan Paweł Nowicki – zapewniam, że 

będziemy starali się brać udział we wszystkich tego typu spotkaniach publicznych, bo 

taki bezpośredni kontakt z dzielnicowymi służy przekazywaniu informacji dotyczących 

właśnie występowania zagrożeń, możliwości szybkiego reagowania i poprawie 

bezpieczeństwa. 

Pani Przewodnicząca Rady – w imieniu wszystkich radnych dziękuję za wszystko. Za 

pozytywne działania w kierunku poprawy bezpieczeństwa na terenie naszej Gminy. 

Informacja j/w stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Ad.8 

Komendant Gminny jednostek OSP druh Jakub Suchodolski przedstawił informację 

na temat bezpieczeństwa przeciwpożarowego i zagrożeń pożarowych na terenie 

gminy Warlubie za 2021 r. 

Pani Przewodnicząca Rady – chciałam zapytać o kompetencje OSP w zakresie 

usuwania gniazd owadów. 

Komendant Gminny jednostek OSP druh Jakub Suchodolski – różnie to jest na 

terenie kraju. Trzeba powiedzieć, że jeszcze kilkanaście lat temu jeździliśmy do 

wszystkich zgłoszeń. Tak to funkcjonowało. Dyżurny zbierał informacje i jeździliśmy 

np. do usunięcia 10 gniazd. Tak było kiedyś. Teraz jest przyjęte u nas w Powiecie 

Świeckim, że strażacy są dysponowani do obiektów użyteczności publicznej typu 

szkoły, przedszkola, urzędy, place zabaw itp. Pozostałe wezwania do budynków 

mieszkalnych są przekazywane do właścicieli, bo na mocy prawa to właściciel 

budynku jest odpowiedzialny, żeby zabezpieczyć, aby te gniazda się tam nie 

tworzyły. Wszystko to weryfikuje dyspozytor na podstawie zgłoszenia np. jeżeli jest 
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osoba uczulona. Na marginesie powiem tylko, że my dostajemy często zgłoszenia 

prywatne i jedziemy wtedy w ramach tzw. wyjazdu gospodarczego. 

Pani Przewodnicząca Rady – większość pożarów, do których dojeżdżacie, to 

wyjazdy do gaszenia pożarów kominów. Co moglibyśmy zrobić w tej sprawie? 

Wiadomo, że jest to obowiązek właścicieli budynków. Jak można by do tego podejść, 

aby zmienić tę statystykę?  

Komendant Gminny jednostek OSP druh Jakub Suchodolski – przepisy mówią, że 

przewody kominowe powinny być poddane przeglądom raz na kwartał. Natomiast 

tam, gdzie pali się paliwami stałymi, powinny być poddane przeglądowi raz do roku. 

My przy pożarze, po ugaszeniu takiego komina i tak wystawiamy protokół 

przekazania z zakazem użytkowania takiego komina ze względu na zagrożenie życia 

i zdrowia. Zgłaszamy to, aby kominiarz przyjechał i taki komin sprawdził. Do czasu 

takiego przeglądu taki komin jest wyłączony z użytkowania. Można by przed okresem 

grzewczym zorganizować jakąś kampanię w Gminie, czy na stronie internetowej, czy 

w formie jakiejś broszury. Strażacy mogliby mieszkańcom te broszury roznieść, aby 

uświadomić im jakie to niesie ze sobą zagrożenia. Pęknięcie komina może bowiem 

spowodować przedostawanie się dymu do wnętrza budynku lub też od takiego 

komina może dojść do zapalenia się całego budynku. 

Pani Przewodnicząca Rady – dziękuję naszym strażakom w imieniu wszystkich 

mieszkańców za wszelkie działania prowadzone na terenie naszej Gminy w ramach 

ochrony życia i zdrowia oraz w zakresie prowadzenia prewencji. Dziękuję też za 

włączanie się w działania społeczno-kulturalne w Gminie. 

Informacja na temat bezpieczeństwa przeciwpożarowego i zagrożeń pożarowych na 

terenie gminy Warlubie za 2021 r. stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

Ad.9 

Nie było. 

Ad.10 

Radny Pan Tomasz Piątkowski – chciałbym poruszyć sprawę numeracji budynku 

w Bzowie. Okazuje się, że nasz budynek OSP nie ma, albo my o tym nie wiemy, ale 

raczej nie ma nadanego nr budynku. Przy nadawaniu nr KRS trzeba będzie ten nr 

wpisać. Prosiłbym, aby nadać ten nr, jeżeli nie ma, a jeżeli jest, to żeby to ustalić 

i żeby ten nr się znalazł na tym budynku. Podobnie w przypadku świetlicy wiejskiej, 

gdzie po remoncie też nie przyczepiono tego nr na budynku. 

Pan Wójt Gminy – przyjmujemy do realizacji. 

Przewodnicząca Komisji rewizyjnej Pani Maria Mazur przedstawiła kontrolę realizacji 

zadania inwestycyjnego pn.: Zakup i dostawa fabrycznie nowego samochodu 

osobowego typu BUS, która została przeprowadzona dnia 30.03.2022 r. 

Protokół z kontroli j/w stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Pan Wójt Gminy – od wczoraj nie daje mi to spokoju. Dzisiaj byliście Państwo 

zmuszeni podjąć tę decyzję, że póki co nie możemy wyasygnować środków na 

odnowienie figury Matki Boskiej w Bąkowskim Młynie. Ja nie odpuszczę tematu. 

Będziemy szukać rozwiązania. Może uda nam się wpisać ten obiekt do rejestru 
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zabytków, żeby już nie było tej przeszkody. Mamy podpisane porozumienie 

z  Nadleśnictwem Osie. Gmina wzięła na siebie obowiązek zabezpieczenia odnowy, 

rewitalizacji obiektu, figury i postumentu. Natomiast Nadleśnictwo Osie terenu wokół. 

Tam jest też nagrobek po zamordowanym Mieczysławie Leśniaku. Chcemy to też 

zmienić i usadowić tam głaz i tę tablicę, która tam jest przymocować do tego głazu. 

To wszystko, co się zdarzyło po tych konsultacjach z RIO, zdaję sobie z tego sprawę, 

że przedłuży nam tę uroczystość, o której mówiliśmy. Chcieliśmy bowiem 15 sierpnia 

odbyć uroczystość patriotyczno-religijną tam, na tym miejscu, ale też już kiedyś 

zastrzegałem, że jeżeli się nie uda, spróbujemy to przełożyć na 11 listopada. Nie 

mogę się z tym pogodzić. Bo ktoś powie, to tylko kawałek piaskowca, ale ile tam jest 

w tym wszystkim symboliki. Przybywa do swojego miejsca zamieszkania w 1945 r. 

człowiek, który w podzięce Matce Bożej za to, że żyje, a wracał z obozu 

koncentracyjnego, buduje ten obiekt z figurą Matki Boskiej. Obok, gdzieś w pobliżu 

tego miejsca, został zastrzelony pomocnik młynarza Mieczysław Leśniak za to, że 

pomagał partyzantom. Tak jak stwierdzili konserwatorzy, którzy to oglądali, to są 

dość znaczące ubytki w tej figurze Matki Boskiej i że za 2-3 lata to się rozsypie. I co 

my samorządni Radni, Wójt nie możemy nic zrobić? Jak my będziemy wyglądać za 

te 3 lata, jak to rzeczywiście się rozsypie? Bo ktoś może powiedzieć, niech 

spadkobiercy to robią, to jest ich problem. Nie, ja uważam, że to jest też nasza 

powinność i ja mówię, zrobię wszystko, co jest tylko możliwe, żeby doprowadzić do 

uratowania tego obiektu i wiem, bo już ze sobą trochę współpracujemy, że Państwo 

podzielacie mój pogląd. Nie możemy tego odpuścić. Dziękuję. 

Pani Przewodnicząca Rady – jest to na pewno sprawa, której nie pozostawimy jako 

Rada Gminy. Myślę, że wszyscy Radni jak tu siedzimy, to poprzemy tę sprawę. Na 

zakończenie z okazji „Dnia Samorządowca”, który akurat przypada w dniu 

jutrzejszym, Radnym, Sołtysom, wszystkim pracownikom, wszystkim tym, którzy 

tworzą samorządność w naszej Gminie składam jak najserdeczniejsze życzenia. 

Życzę wytrwałości, życzę sił w tak ważnej i odpowiedzialnej pracy. Wszystkiego 

dobrego. Dzisiaj też ważna uroczystość, Dzień Matki. Z okazji tego dnia pragnę 

wszystkim mamom złożyć najserdeczniejsze życzenia wielu powodów do radości, 

uśmiechu, zdrowia a także poczucia dumy, płynącej z trudu wychowania dzieci. 

Może posłużę się takim mottem: „Żadna mądrość, której możemy nauczyć się na 

ziemi nie da nam tego, co słowo i spojrzenie matki”. 

Ad.11 

Po wyczerpaniu porządku obrad Pani Przewodnicząca Rady zamknęła obrady 

XXXIX sesji Rady Gminy Warlubie o godz. 1342. 

Protokołował 

Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 

/-/ Sławomir Kania 

Przewodniczyła 

Przewodnicząca Rady Gminy 

/-/ Maria Jankowska 


